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Kővér László

az Országgyűlés elnöke részére ÍrásЬeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésről szóló 2012. évi
=I. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló
10!2014. (II . 24.) ООУ határozat 124. § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánunk benyújtani
Balog Zoltán Emberi Erőforrások Minisztériumot vezető Miniszter Úrhoz

„A választások fontosabbak, minta gyermekek egészsége?

címmel.

Tisztelt Miniszter Úr !

Meglepő és váratlan volt, hogy Nоvák Katalin családügyi államtitkár bejelentette, hogy а kormány
elhalasztja а közkonyhákon egészségesebb ételeket garantáló úgynevezett menzarendelet
életbeléptetését.
Nem értjük, hogy mi történt, miközben а kormány folyton arról beszél, hogy milyen fontos az

egészséges étkezés, étkeztetés . Ezt emelik ki akkor is, amikor az iskolákban még mindig fellelhető,

egészségtelen ételeket vagy italokat kínáló automatákról kérdezzük Öпőket. Meg akkor is, amikor а
nyári szociális étkeztetéssel kapcsolatban kérdezzük, hogy miért kell, maximum 40 '1an-ró l
beszerezni az alapanyagokat és miért nem biztosítják а rendszert miлdеn rászoruló gyermek
számára .
Úgy tűnik azonban, még sem igazán fontosa gyermekek illetve а közétkeztetésben részesülők
egészsége а kormánynak, hiszen mégsem vállalják, hogy szeptembertől bevezetnék а menzákra
érvényes új szabályozást, amely —elmondásuk szerint —egészségesebbé tenné az ottani étkezést .

Pedig а közétkeztetésben 1,2 millió gyermek vesz részt а bölcsődétől а középiskoláig, ezen kívül

ebbe а kategóriába tartozik а kórházi étkeztetés, а szociális intézményekben él ők és az egész napos

szociális ellátásban részesülők, valamint az állami, önkormányzati táborokban pihenők étkezése is .

Tehát nagyon sok embert érint mindez .



Elképzelhető , hogy а konyhák nem tudtak felkészülni az átállásra, annak ellenére sem, hogy а
rendelet alapjául szolgáló szakmai ajánlások már több mint egy éve ismertek, az erről szóló
jogszabályt is több hónapja kihirdették, miután az Európai Unió is hosszasan vizsgálta azt .
De az is lehet, hogy egyszerűen nem tudják garantálni azt, hogy ne történjen díjemelés, а
szolgáltatók szerint ugyanis jelentős (akár 20-25%-os) áremelkedéssel járhat az egészséges életmód
az iskolai és а kórházi konyhákon. Ez pedig bizonyára nem jönne jól Önöknek az önkormányzati
választások elő tt .

Mindezek miatt kérdezzük Miniszter Urat :

• Mi а valód '► oka annak, Ьogy nem lép életbe szeptembertől az egészségesebb ételeket
garantáló úgynevezett menzarendelet?

• Valóban nőveleé-e а rendelet bevezetése az étkeztetés díját, Ьа igen milyen mértékben
és kikre hárulna ennek а terhe?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Budapest, 2014 . augusztus 15 .
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